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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.  12/2015 
Caràcter: extraordinària  
Data: 25 de novembre de 2015 
Horari: de 12.00  a les 14.30  h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles E. Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Felip, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol Tresorera  
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE LA  PLANTILLA DE PERSONAL I EL CAT ÀLEG/RELACIÓ DE 
LLOCS DE TREBALL PER A L’EXERCICI 2016 DE L’AJUNTAM ENT DE LLEIDA I 
ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS  
 
Vist l’expedient i de conformitat amb la memòria i resta de documentació que hi 
consta. 
 
Atès que en la redacció i tramitació d’aquest expedient s’han de tenir en compte tant el 
que estableixen els art. 283 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel què 
s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; articles 25, 
26 i 28 del Decret 214/90, de 30 de juliol, com el que preveuen els art. 69, 72 i 75 a 77 
del Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la 
Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic; els arts. 22, 90 i 92.bis de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril,  reguladora de las  Bases de Règim Local (LRBRL); articles 126,127 i 129.3 
del Reial Decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de 
les Disposicions Legals Vigents en matèria de Règim Local (TRRL) i els art. 168 i 169 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel què s’aprova el Text Refós de la 
Llei Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL). 
 
També es té en compte en l’elaboració de la plantilla i el pressupost, la Llei 48/2015, 
de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2016. 
 
Atès que de conformitat amb el que preveu l’art. 22.2.1) de la LRBRL, correspon al Ple 
la competència per a l’aprovació de la plantilla orgànica i el catàleg/relació de llocs de 
treball. 
 
Amb 19 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s, ERC-Avancem, La Crida-
CUP i Comú i 8 abstencions dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar els 
acords següents:  
 
1r. Aprovar inicialment la plantilla orgànica de personal funcionari i laboral i el 
catàleg/relació de Llocs de treball per a l’exercici 2016, tant de l’Ajuntament de Lleida, 
que comprèn integrades les places del personal procedent del Consorci de Promoció 
Econòmica, com dels Instituts Municipals de Turisme i d’Ocupació i que s’adjunten 
com a annexes. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública, previ anunci al Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida i al tauler d’edictes de la Paeria, pel termini de quinze dies, per tal 
que les persones interessades puguin presentar al·legacions i reclamacions que 
considerin adients. 
 
En el cas que no es presentin al·legacions ni reclamacions, l’expedient quedarà 
aprovat definitivament. 
 
3r. Aprovat definitivament l’expedient se’n trametrà còpia a l’Administració de l’Estat i 
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al Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de 
Catalunya i es procedirà a la publicació de la plantilla i d’un resum del catàleg de llocs 
de treball al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya i al Tauler d’Edictes de la Paeria. A partir d’aquell moment l’expedient 
entrarà en vigor. 
 
 
2.- EXPEDIENT DE PRESSUPOST GENERAL PER A L’ANY 201 6 
 
Amb caràcter previ a la votació del Pressupost presentat per l’Alcaldia, es procedeix a 
la votació de les esmenes que no han estat incorporades o retirades pels grups 
proponents. Les esmenes aprovades o les incorporades directament consten 
detallades en l’expedient. En un document annex a aquesta acta, junt a les 
intervencions, es fa un breu resum de les esmenes sotmeses a votació específica i el 
resultat de cadascuna de les votacions. 
 
A proposta de l'Alcaldia i vistos els informes favorables de la Comissió Informativa de 
Polítiques de Gestió dels Recursos, la Seguretat Pública i l’Organització Municipal i de 
la Intervenció, amb 15 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i ERC-
Avancem, 8 abstencions dels grups municipals de CiU i PP i 4 vots en contra dels 
grups municipals de La Crida-CUP i del Comú, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pressupost General per a l'exercici econòmic de  l’any 
2016 i cadascun dels pressupostos i la plantilla i relacions de llocs de treball de 
l’Ajuntament i Organismes Autònoms, així com l’estat de previsió de despeses i 
d'ingressos de les empreses que l'integren, el resum dels quals és el següent: 
 
a) Pressupost de l'Ajuntament 2015, per un import de CENT CINQUANTA-SIS 

MILIONS SET-CENTS TRENTA-NOU MIL CENT SETANTA-VUIT AMB 
VUITANTA // 156.739.178,80 // EUROS, segons el  següent detall: 

 
 

Capítol Descripció Import 

   
1 DESPESES DE PERSONAL. 56.031.060,00 
2 DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS. 56.001.630,07 
3 DESPESES FINANCERES. 2.365.016,71 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS. 22.383.039,93 
5 FONS DE CONTINGÈNCIA L.O. 2/2012 876.000,00 
6 INVERSIONS 8.564.260,00 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 18.000,00 
8 ACTIUS FINANCERS. 864.000,00 
9 PASSIUS FINANCERS. 9.636.172,09 
  TOTAL DESPESES 156.739.178,80 
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Capítol Descripció Import 

   
1 IMPOSTOS DIRECTES 75.593.220,00 
2 IMPOSTOS INDIRECTES 4.138.955,00 

3 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS. 30.118.736,00 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS 37.067.425,45 
5 INGRESSOS PATRIMONIALS 804.885,00 
6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS 6.137.957,35 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 2.014.000,00 
8 ACTIUS FINANCERS 864.000,00 
9 PASSIUS FINANCERS 0,00 
  TOTAL INGRESSOS 156.739.178,80 

 
 
b) Pressupost de l'Institut Municipal d’Ocupació "Salvador Seguí" per un import de 

TRES MILIONS SIS-CENTS SET MIL CENT NORANTA-TRES AMB TRENTA-SIS 
//3.607.193,36// EUROS, segons el següent detall: 

 
 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT 

EUROS 
1 Despeses de personal 2.824.222,48 
2 Despeses de béns corrents i de serveis 669.852,10 
3 Despeses financeres 6.200,00 
4 Transferències corrents 57.698,78 
6 Inversions 25.200,00 
8 Actius financers  24.020,00 
 TOTAL DESPESES  3.607.193,36 

 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO IMPORT  

EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 65.958,04 
4 Transferències corrents 3.517.215,32 
8 Actius financers 24.020,00 
 TOTAL INGRESSOS  3.607.193,36 

 
c) Pressupost de Turisme de Lleida, per un import d’UN MILIO TRES-CENTS 
SETANTA-TRES MIL NOU-CENTS VINT-I-QUATRE //1.373.924,00// EUROS, segons 
el següent detall: 
 

 ESTAT DE DESPESES  
CAPITOL DENOMINACIO EUROS 
1 Despeses de personal 618.850,81 
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2 Despeses béns corrents i de serveis 690.732,19 
3 Despeses financeres 816,00 
4 Transferències corrents 33.525,00 
6 Inversions 30.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  1.373.924,00 

 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPITOL DENOMINACIO EUROS 
3 Taxes i altres ingressos 499.000,00 
4 Transferències corrents 844.924,00 
7 Transferències de capital 30.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  1.373.924,00 

 
d) Estats de previsió de Despeses i d'Ingressos de l'Empresa Municipal d'Urbanisme 
SL. 
 
- Compte de Pèrdues i Guanys que comprèn les despeses de l'exercici per un import 
de SET MILIONS QUATRE-CENTS SEIXANTA-NOU MIL QUATRE-CENTS VINT-I-
VUIT AMB TRENTA-SIS  EUR. // 7.469.428,36  //EUR., i uns ingressos de   SET 
MILIONS SIS-CENTS VUITANTA-NOU MIL CENT ONCE AMB TRENTA-NOU EUR  
//7.689.111,39 // EUR, amb un resultat de l’exercici (benefici) de  DOS-CENTS DINOU 
MIL SIS-CENTS VUITANTA-TRES AMB TRES EUROS //219.683,03// EUR. 
 
- Pressupost de Capital que comprèn l'estat de Dotacions i l'estat de Recursos 
ambdós per un import d’UN MILIÓ VUIT-CENTS TRENTA-UN MIL CINC-CENTS 
SETANTA-CINC AMB QUARANTA-VUIT EUROS //1.831.575,48// EUROS. 
 
Segon.- Aprovar les Bases per a l'execució del Pressupost de l’any 2016 amb la 
previsió de l’establert a l’article 219 apartats 2 i 4 del Reial Decret 2/2004. 
 
Tercer.- Aprovar el detall de les característiques de les operacions de crèdits que es 
preveuen: 
 
- Operacions de crèdits a concertar per l’Ajuntament de Lleida amb els bancs o caixes 
d’estalvis que es determinin per atendre necessitats transitòries de tresoreria, sempre 
que el termini no excedeixi d’un any i que en el seu conjunt no superi el 30% dels 
ingressos liquidats per operacions corrents en l’exercici anterior, al tipus d’interès, 
comissió, terminis i garanties que les esmentades entitats tinguin establerts per a 
aquestes operacions. 
 
- Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 
a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament de 
les operacions de crèdits a curt termini, a concertar per l’Ajuntament de Lleida i perquè 
en representació del mateix subscrigui tots els documents públics o privats que siguin 
necessaris per a aquests efectes. 
 
Quart.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents 
generals de l'expedient tramitat dels quals el Ple en resta assabentat, que inclou entre 
d’altres les previsions de despeses i d’ingressos i programes anuals d’actuació, 
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inversió i finançament de la Llotja Agropecuària Mercolleida, SA i del Centre de 
Negocis i Convencions, SA, així com el pressupost del Consorci del Parc Científic 
Tecnològic i Agroalimentari de Lleida.  
 
Cinquè.- De no presentar-se cap reclamació durant el termini d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació del Pressupost General de l’any 2016, es considerarà definitiu 
sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats 
per la legislació vigent.  
 
Sisè.- Que els pressupostos així aprovats s'exposin al públic per termini de quinze dies 
hàbils, previ anunci a inserir al Butlletí Oficial de la Província i al tauler d’anuncis de la 
Corporació, a efectes de reclamacions. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
Punt números 1 i 2 (debat conjunt). Aprovació plant illa de personal i el 
catàleg/relació de llocs de treball per a l’exercic i 2016 de l’Ajuntament de Lleida i 
els seus organismes autònoms i Expedient de Pressup ost General per a l’any 
2016 
 
La Sra. Mínguez  fa la presentació de les propostes. Destaca la importància de 
l’aprovació dels pressupostos anuals. Explica que des de la sessió de la Comissió 
Informativa s’han incorporat diverses modificacions i esmenes (aportades pels grups 
municipals) que han estat incorporades a la proposta final. Agraeix la tasca feta pel 
personal del Departament d’Economia i als regidors de l’equip de govern i la resta de 
membres de la Corporació per les aportacions que han fet al projecte. Relaciona les 
reunions de treball i explicacions públiques fetes. És un pressupost que permet i 
garanteix el funcionament dels serveis públics municipals i millorar la seva qualitat. 
Comenta les prioritats en raó dels elements més simbòlics de la ciutat (Seu Vella, 
Horta, etc.). També destaca la importància de les polítiques socials i de recuperació 
econòmica. Aposten per les polítiques socials: atenció social, educació, habitatge, etc. 
Destaca les inversions en espai públic, en sostenibilitat, eficiència energètica, 
manteniments i aposta per les noves polítiques energètiques. Estem immersos en el 
procés participatiu del POUM i això es veu reflectit en el pressupost. Cal fer més 
plausible la sortida de la crisi i incidir en les polítiques d’ocupació i de foment 
empresarial (incrementant els microcrèdits i els ajuts al lloguer de locals comercials). 
Recorda que els ingressos van quedar definits en el passat Ple en què es van aprovar 
les ordenances fiscals; destaca la visió social dels ingressos. Critica que altres 
administracions no consolidin els avenços i els drets socials, cosa que sí que garanteix 
el pressupost municipal. Explica les grans xifres del pressupost, al voltant de 150 
milions d’euros, amb un estalvi de 430.000 euros destinats a inversions. Destaca 
també l’informe favorable dels representants sindicals, malgrat les limitacions legals a 
la cobertura de les vacants. S’incrementen les retribucions un 1% i es retornarà el 50% 
de la paga extra de l’any 2012. Les àrees de major despesa són: Urbanisme i Via 
Pública; Seguretat i Civisme i Règim Interior; Serveis a la Ciutat i Polítiques Socials, 
Educació i Ocupació. Explica la dotació del fons de contingència d’1 milió d’euros; 
també explica el Fons d’ajust pressupostari. Es respon als deutes, amb 9,6 milions 
d’euros d’amortitzacions, amb marge d’estalvi en els interessos. L’endeutament de 
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l’Ajuntament és del 57,96%; sumant el deute de l’EMU estaríem al 103% en deute a 
llarg termini. El deute del PCiTAL cal analitzar-ho en funció de la participació de 
l’Ajuntament en el Consorci que és del 50%. El deute està controlat. Les inversions 
estan valorades en 8,5 milions d’euros; explica els Fons de finançament i destaca que 
la dinàmica no coincideix amb l’estricta execució anual. Creu que la Paeria és el motor 
de la ciutat. Agraeix a tots els grups municipals que hagin estat capaços d’arribar a 
consensos i per aportar les seves polítiques. El Govern governa per a tothom i per això 
vol proposar un pressupost de consens. La voluntat de diàleg ha propiciat la 
incorporació de diverses esmenes. Les primeres són de caràcter tècnic, sobre 
autorització de despeses. Les esmenes dels grups afecten unes 60 partides i han estat 
recollides modificant la proposta inicial i el pressupost d’inversions (es lliura una còpia 
al secretari general).  
 
El Sr. Antoni Baró  intervé en nom de la FAVLL. Agraeix a tos els grups el suport que 
donen al moviment veïnal. Vol expressar la voluntat de l’executiva de la Federació de 
participar en els afers de ciutat. Ha estat difícil valorar els pressupostos en tant que no 
han tingut coneixement de totes les esmenes introduïdes; demana als grups que els 
expliquin quines són les alternatives que proposen. Agraeix també la sessió de 
presentació que es va fer a totes les entitats. Les associacions han estat convidades a 
presentar les seves peticions. Demana que en propers plens se’ls faciliti la 
documentació sense haver de desplaçar-se, atès que els representants veïnals són 
voluntaris i no disposen de gaire temps per fer la seva tasca. Destaca la importància 
de les associacions de veïns com a part integrant del moviment social de la ciutat. 
Agraeix els convenis i les subvencions a les entitats veïnals, que enguany no han estat 
rebaixats; demana que en propers anys s’augmenti la partida. La nova normativa 
dificulta especialment a les entitats veïnals les tasques relacionades amb els comptes, 
facturacions, etc.; cal canviar el model de justificació de subvencions. La campanya 
“fem dissabte” és força positiva; malgrat això, caldria preveure mecanismes àgils per a 
fer actuacions urgents i de detall. En relació amb l’Horta, destaca el seu caràcter 
singular; el manteniment de camins de l’Horta repeteix pressupost malgrat que queden 
molts camins per arranjar. Al mes de setembre està executada la meitat del pressupost 
de camins, vol saber si s’executarà íntegrament. La mateixa informació es demana 
sobre el pressupost de senyalització. Valora positivament la partida d’inversions a 
l’Horta de 75.000 euros. Sobre les inversions demana que se’ls informi amb la màxima 
antelació possible per poder consultar-ho amb les associacions i per poder fer el 
seguiment. Defensa el rol de la FAVLL en relació amb els serveis que afecten tota la 
ciutat; volen informació per tal de poder aportar l’opinió i les peticions de la ciutadania. 
Clou la seva intervenció destacant la importància de les associacions veïnals en la 
millora de la vida ciutadana.  
 
El Sr. Talamonte  diu que per al seu grup la participació ciutadana és una de les 
qüestions més importants; explica que han proposat un Reglament sobre aquesta 
matèria que preveu la decisió directa dels veïns sobre els pressupostos. Creu que és 
un avanç que la ciutadania decideixi sobre allò que vol per a la seva ciutat. Sobre la 
votació de la proposta de plantilla de personal explica que el seu grup donarà un sí 
crític, en la línia que ha manifestat la representació sindical. Agraeix la tasca dels 
funcionaris i dels departaments municipals que han permès que el pressupost es 
debati el mes de novembre. El Comú de Lleida ha fet un seguit de propostes per 
respondre a les mancances del projecte inicial. Explica les propostes d’augment de les 
partides d’ajuts a famílies, redacció del projecte de l’escola de Pinyana, augment de la 
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dotació del Consorci de persones sense llar, beques menjador, posada en marxa del 
centre de dia per a la gent gran de Cappont, projecte de la implementació de la 
normativa de la ILP sobre dret a l’habitatge i pobresa energètica i rehabilitacions, 
comerç local. Creu que una part del pressupost s’hauria de reservar per a 
pressupostos participatius. Per a generar els fons necessaris per atendre les despeses 
anteriors proposaven la reducció dels fons de contingència i d’ajuts pressupostaris, la 
de transferències a l’EMU, les dietes als càrrecs electes, les despeses protocol·làries o 
les obres públiques que no siguin prioritàries. Cal posar en primer pla les necessitats 
reals de les persones (energia, habitatge, etc.). Cal canviar el model, obrir pas a les 
municipalitzacions i potenciar els mercats de proximitat. Critica que l’obra pública 
s’hagi de finançar amb la venda de solars; no creu que aquesta venda sigui possible ni 
faci possible finançar les inversions. Critica que es proposin obres lligades a inversions 
privades (com el cas de la zona comercial entre la Bordeta i Magraners); el model de 
ciutat del PSC regala més d’un milió d’euros a un promotor immobiliari. Critica també 
la despesa en actes protocol·laris. Creu que s’ha improvisat amb els pressupostos i 
que hi ha partides que són un xec en blanc per a la improvisació. La venda de solars 
no serà possible. Hi ha un desajustament pressupostari en els ingressos que genera 
deute i que fa que tinguem uns impostos excessivament elevats. No poden votar el 
pressupostos, perquè no aposten per resoldre els problemes de la ciutadania, són 
irreals i augmenten el deute. Seguiran treballant per fer propostes en matèries que són 
importants. Els pressupostos han de servir perquè la gent visqui millor.  
 
El Sr. Vilella  agraeix la tasca dels funcionaris i el personal de la Regidoria d’Economia 
pel treball fet. Igualment agraeix la participació en el Ple de la FAVLL i ofereix la seva 
col·laboració. Destaca que l’equip de govern ha estat receptiu a les seves esmenes i 
per això s’abstindran en la votació del pressupost. Això no vol dir que no tinguin una 
visió crítica sobre el projecte de pressupost presentat. Reitera la petició de disposar 
d’una RLT que ara s’haurà de materialitzar per executar la darrera sentència del TSJC 
(ho explica). Espera que es compleixi el compromís de poder disposar d’una RLT 
durant l’any proper. Creu que el pressupost planteja uns comptes continuistes, que 
ratifiquen l’elevada pressió fiscal que pateixen els lleidatans per pagar els excessos 
dels diferents governs socialistes. Critica l’elevada pressió fiscal; es recaptarà més per 
impostos directes i per taxes; la previsió d’ingressos per multes de circulació 
continuarà sent milionària. No se sap si es prima la seguretat o la recaptació. Es 
redueixen les despeses financeres; aquesta reducció ve motivada per la millora dels 
mercats financers que permeten un millor finançament i la rebaixa dels interessos dels 
crèdits per pagament a proveïdors. Es rebaixa el deute; però, entre interessos i 
amortitzacions pagarem més de 12,2 milions d’euros. El deute de la Paeria, EMU, 
CN&C i PCiTAL arriba als 225 milions d’euros. Explica l’import de la transferència a 
l’EMU; qualifica aquesta de sagnia econòmica. L’aportació a la CN&C suposa 750.000 
euros; la Llotja ens haurà costat més de 4 milions d’euros en els darrers 4 anys. 
Qüestiona l’increment de la transferència que es fa a Autobusos de Lleida; en dos 
anys ha augmentat 2 milions d’euros i la remodelació de les línies ha augmentat el 
cost del servei. Comenta les inversions previstes que preveuen algunes obres 
reivindicades des de fa temps pel seu grup (les Basses, el Museu Morera o la 
revitalització del Centre Històric). Demana que s’executin les inversions previstes. 
L’estat d’execució del pressupost d’inversions d’enguany ha quedat reduïda a la 
meitat. La venda de solars ha estat molt petita i l’any proper no creu que es pugui 
realitzar. Demana que les inversions es financin bé. Prioritza les inversions en 
habitatge social; espera que la compra d’habitatge sigui una realitat. Critica la gestió 
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dels comptes municipals. Valora positivament la receptivitat de l’equip de govern a les 
propostes del seu grup; en destaca el Pla de la Mariola d’ajudes a l’emprenedoria, els 
fons d’atenció a la pobresa energètica o el Pla de millora del Centre Històric. També 
comenta altres actuacions urbanístiques incloses al pressupost d’inversions, que tenen 
com a objectiu millorar la qualitat de vida, protegir el patrimoni i crear llocs de treball. 
Per això s’abstindran de votar el pressupost. 
 
El Sr. Gabarrell  anuncia que votaran favorablement la proposa de plantilla i de catàleg 
de llocs de treball. Coincideix amb els representants sindicals en valorar positivament 
que no s’amortitzin les places existents i es mantinguin els mateixos llocs de treball 
que aquest any. Sempre estaran al costat dels treballadors de la Paeria en la defensa 
dels seus drets. Demana que es materialitzi la integració del personal de l’IMO i de 
Turisme a la plantilla municipal. Destaca la importància del debat sobre el pressupost; 
aquest document no és neutre, respon a un model polític determinat de construcció de 
ciutat. La gestió pressupostària és complexa; és un instrument que ens ha de permetre 
gestionar uns recursos en funció d’una realitat social per tal de ser una eina al servei 
d’una idea de ciutat. Volen posar en marxa una dinàmica de transformació en la línia 
dels interessos de les classes populars. Aposten per la transformació de l’actual model 
de ciutat per posar fi a les desigualtats propiciades pel sistema capitalista i per fer 
possible una economia per a una societat més sostenible. Aporten propostes per fer 
front a una crisi causada per l’actual estatus quo. Aposten per la transformació social; 
un model social més just al servei de les classes populars. Les seves propostes es 
fonamenten en quatre eixos. El primer, la redistribució dels ingressos, prioritzant les 
despeses de caràcter netament social i els serveis públics. Cal eliminar les partides 
destinades a les fundacions, municipalitzar els serveis públics privatitzats, reduir les 
despeses de protocol i multar els propietaris dels habitatges buits. El segon eix és 
municipalitzar els serveis públics privatitzats, cosa que implica un control absolut sobre 
preus i permet abaratir costos i millorar les condicions de treball del personal que 
presta els serveis. Cal que el Ple adopti el compromís de no externalitzar ni privatitzar 
cap servei públic municipal i revertir les concessions existents (oferint preferentment la 
gestió dels serveis als treballadors, de manera cooperativa). El tercer eix és la creació 
d’un pla de xoc social, amb mesures concretes fonamentades en dotze punts bàsics 
(els llegeix). El quart eix és el de l’audiència pública. La democràcia participativa i la 
transparència en la gestió comporten que es faci visible el procés d’elaboració dels 
pressupostos. Cal avançar cap a uns nous pressupostos més participatius (ho 
proposen per als pressupostos de l’any 2017). Creu que el pressupost és una de les 
principals eines de transformació social; compromès amb la lluita de classes. Han de 
servir per la transformació del model econòmic i social de la ciutat. Han presentat un 
seguit de mesures concretes, que han negociat durament amb l’equip de govern i 
n’han pogut parlar. Malauradament les diferències polítiques sobre el model de ciutat 
no han fet possible l’acord. Per això votaran negativament el projecte de pressupost. 
Agraeix al personal de la Paeria la seva tasca en el procés d’elaboració del 
pressupost.  
 
El Sr. Vega  fa referència a la data d’avui i al suport del seu grup en la lluita contra la 
violència masclista i a favor de les polítiques d’igualtat de gènere. Els valors de la 
igualtat són inqüestionables i irrenunciables en defensa de la dignitat de les persones. 
Agraeixen al personal de la Paeria el seu treball en la redacció i gestió dels documents 
pressupostaris. També agraeix a l’equip de govern i a la resta de grups municipals 
l’esforç i la tenacitat en la defensa de les seves propostes; s’ha fet un gran esforç de 
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diàleg que ha respost a la idea d’una Paeria plural. Ha estat possible arribar a un 
acord. El pressupost és un eina política; serveix per a dissenyar i concretar polítiques. 
La proposta és del Govern; un document que (a criteri del seu grup) calia perfeccionar. 
Són conscients que l’acord d’avui és el començament d’un procés que cal millorar en 
propers anys, per aconseguir que aquesta eina respongui a les necessitats de la 
ciutadania. Creu que s’han fet uns pressupostos que s’ajusten a la realitat i que 
permeten una execució realista. Calia fer una lectura crítica del pressupost presentat 
pel Govern i proposar les millores que podien millorar-lo. No es tracta de fer només 
una valoració quantitativa de les esmenes; l’objectiu era intentar operar un canvi en la 
visió global i concretar-ho en partides determinades. Les propostes del seu grup han 
estat orientades en tres línies. La primera, una línia basada en la millora de la mobilitat 
(amb un nou pla de mobilitat que incideixi en l’ús de la bicicleta). S’han proposat 
millores del carril bicicleta, dels serveis d’autobusos i la creació de punts de recàrrega 
de vehicles elèctrics. Es proposa un model de mobilitat. La gestió directa de la zona 
blava i els serveis de mobilitat representa recuperar la gestió (amb una major 
eficiència) i la possibilitat d’aplicació de polítiques de mobilitat. També han plantejat 
propostes en l’àmbit de les polítiques socials, amb una targeta que amalgama un 
seguit de bonificacions i beneficis que permeten accedir als serveis i a la cultura amb 
caràcter universal. Valora la creació d’una figura única de direcció de les arts 
escèniques, amb una programació coordinada i recuperant la gestió del teatre de la 
Llotja. El nou model de ciutat també es concreta en una aposta per millorar les eines 
destinades a la promoció econòmica i millorar el model comercial i de gestió dels 
mercats. Votaran afirmativament els pressupostos. S’ha garantit l’aportació al Consorci 
de Normalització Lingüística. S’ha negociat entre el Govern i el Grup d’ERC-Avancem 
per construir una societat una mica diferent, un primer pas per operar un canvi real, 
una transformació social. El canvi de model de gestió de serveis públics ha de ser 
possible en altres àmbits, sempre que no resulti especialment onerós per a la Paeria. 
També votaran afirmativament a la Plantilla, en la línia manifestada en els informes de 
la representació sindical. S’ha consensuat l’increment de places en l’àmbit dels serveis 
socials. Destaca la importància de les esmenes proposades pels altres grups 
municipals. Estaran amatents a l’execució dels pressupostos i per això han signat un 
acord a tal efecte. Són una oposició propositiva i, quan convé, crítica pel bé de la 
ciutadania i de la transformació social de la ciutat.  
 
La Sra. Ribes  valora les aportacions fetes pel representats de la FAVLL, especialment 
en la tasca de control que les associacions tenen com a funció important. També vol 
valorar especialment el treball del personal de la Paeria encarregat de les tasques de 
la confecció del pressupost. S’ha disposat d’una radiografia clara de l’execució i 
l’estructura dels pressupostos que ha servit al seu grup per plantejar les esmenes i les 
aportacions. Se sent molt orgullosa del treball del personal de la Paeria. En el moment 
de l’anàlisi de l’estructura i contingut del pressupost el seu grup va detectar una 
deficiència important pel que fa a la claredat dels epígrafs pressupostaris, que eren de 
molt difícil comprensió per a la ciutadania en general. Han plantejat la necessitat de fer 
un exercici de pedagogia i explicar el contingut material de les partides del pressupost. 
Aquesta proposta ha estat acceptada i s’anirà implementant paulatinament. També és 
important fer exercicis de responsabilitat i plantejar les esmenes de despesa amb el 
corresponent finançament; demanar allò que es considera possible i que pugui ser 
assumible per la major parts dels grups. No estan d’acord en la idea de fixar com a 
objectiu la remunicipalització dels serveis; el que importa és fer-ne una gestió correcta, 
no la manera de gestionar-ho. Cal que la prestació de serveis tingui el menor cost 
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possible i que la gestió generi el major benefici social. Tot i això accepten l’esmena en 
aquest sentit i controlaran que el canvi de sistema de gestió no suposi un major cost 
addicional, ni una pèrdua de qualitat del servei o de les condicions laborals dels 
treballadors. Tampoc estan d’acord en qüestions com la disminució dels fons de 
contingència o d’ajustament pressupostari. Demana que els regidors que tenen 
influència en altres administracions facin un exercici de responsabilitat i de coherència 
i els demanin que compleixin amb les seves obligacions econòmiques. La Paeria s’ha 
de fer càrrec de competències que no li són pròpies. Destaca que s’han aprovat la 
major part de les esmenes que ha presentat el seu grup i, en coherència, votaran a 
favor. Està especialment satisfeta per la garantia del control en l’execució del 
pressupost. Una de les apostes del seu grup és ser molt escrupolosos en aquesta 
execució i en el seu control; és una obligació que tenen com a grup de l’oposició. 
Insisteix en què han fet un exercici de responsabilitat. Agraeix la incorporació de la 
major part de les esmenes i entén els motius que s’han donat per no acceptar-ne 
altres. Seran molt escrupolosos en l’acceptació de factures que no disposin de la 
corresponent dotació pressupostària.  
 
El Sr. Postius  coincideix amb els anàlisis pressupostaris que ha explicat el Sr. Vilella. 
El Grup de CiU ha intentat trobar solucions als problemes de la ciutat i a les demandes 
de la ciutadania. No són els pressupostos de CiU. Quant als ingressos el seu grup va 
apostar per una rebaixa fiscal i deixar de ser capdavanters en impostos com l’IBI i la 
plusvàlua. Creu que les previsions d’ingressos són excessivament optimistes, 
especialment en partides com la de venda de patrimoni, cosa que farà difícil finançar 
les inversions. Destaca la participació dels grups en l’elaboració dels pressupost; 
espera que el proper any hi pugui participar també la ciutadania. En relació amb la 
despesa creu que algunes previsions són poc ajustades a la realitat, especialment en 
despesa energètica. Defensa la necessitat d’un control rigorós de la despesa; hem de 
gastar només allò que tenim pressupostat i per això han presentat una esmena a les 
Bases d’execució que prohibeix l’autorització de despeses sense partida comptable 
suficient (llevat de casos d’urgència). El reconeixement de crèdits s’ha d’acabar. Posa 
l’accent en el conjunt d’empreses públiques, fundacions, etc. que són subjectes de 
transferències i que plantegen una situació que no és sostenible en el temps. Els 
canvis de sistemes de gestió (que passaran a gestió directa) comportarà que les 
transferències s’acabin i hi hagi estalvi econòmic. No s’han incorporat a aquests 
pressupostos instruments de participació ciutadana directa (pressupostos 
participatius); seria bo poder disposar del Reglament de participació per als 
pressupostos del proper any. Entre tots hem de cercar solucions als problemes de la 
ciutadania. Sobre la plantilla municipal anuncia que s’abstindran de votar. Els informes 
sindicals són favorables, amb matisos. Creu que l’any 2016 ha de ser l’any en què es 
faci la RLT; s’ha començat a elaborar per a una part de la plantilla. La RLT servirà per 
donar solucions a diverses disfuncions existents i comportarà la reducció de 
reclamacions judicials fruits d’incoherències i disfuncions creades al llarg del temps. 
Han presentat 27 esmenes, dividides en diferents blocs: àmbit urbanístic; dinamització 
econòmica; àmbit social; inversions i millores d’instal·lacions esportives municipals i 
patrimoni municipal (explica els blocs i el contingut de les esmenes). La darrera 
esmena fa referència a la dotació pressupostària per fer les auditories acordades. 
S’han acceptat 15 esmenes, per un import de gairebé 2 milions d’euros. Per aquets 
motius el seu grup s’abstindrà de votar. Seran molt exigents en el compliment dels 
compromisos adquirits. La incorporació d’un bon nombre d’esmenes és un bon camí 
en la manera d’elaborar els pressupostos amb un bon grau de consens.  
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La Sra. Mínguez  creu que tots els grups s’han de sentit representats en el pressupost 
que serà sotmès a votació. No s’ha fet una proposta de pressupost tancada, calia 
integrar el major consens possible tot i les limitacions quantitatives i els compromisos 
pressupostaris existents. L’Ajuntament no ha estat aliè als efectes de la crisi; malgrat 
això la ciutat ha continuat funcionant i no s’ha retallat la prestació de serveis. S’ha fet 
un esforç per part de tots. L’Ajuntament està cada vegada més sol en el moment 
d’elaborar els pressupostos. L’autonomia fiscal de l’Ajuntament és un 72,7%; cada 
vegada som més autònoms en els nostres ingressos i estem perdent més 
transferències. L’any 2009 la nostra dependència financera era del 47% 
(transferències de l’Estat i de la Generalitat). Ens hem fet més forts financerament, 
però hem perdut participacions i transferències de les altres dues administracions 
(explica els casos dels ajuts domiciliaris, escoles bressol, etc.). Els ajuntaments som 
l’administració amb major confiança ciutadana. No hem d’ajornar el debat sobre 
aquesta problemàtica. Diu que és la primera interessada en què es facin les auditories 
previstes. Agraeix el treball que hi ha darrera de totes les esmenes presentades pels 
grups municipals. S’ha treballat amb tota la celeritat i potser el proper any caldrà 
avançar el Ple de les ordenances fiscals. Entre tots haurem de millorar els processos. 
Explica la metodologia d’aprovació de les esmenes i demana que els grups expliquin 
quines esmenes han retirat.  
  
 
El Sr. González  explica que el primer projecte de pressupost tenia un caràcter 
clarament continuista. El treball de tothom ha fet esmenes perquè el pressupost 
contingui moltes aportacions adreçades a la ciutadania. Explica que 11 de les 
esmenes que han presentat s’han incorporat a la proposta (directa o indirectament). 
Destaca la reducció del fons de contingència; proposaven que fos de 500.00 euros, 
seguint el criteri dels imports mitjans en ajuntaments com el nostre; aquest import es 
podia destinar a partides de despesa social. El fons de contingència s’ha fet servir 
altres anys per incrementar el romanent de crèdit. Explica que cada esmena en què es 
proposava un increment de despesa tenia la correlativa proposta de disminució d’altra 
partida d’increment de recaptació. Diu que retiraran dues esmenes (la 4 i la 10). 
Demana que la resta siguin sotmeses a votació. Defensa els pressupostos 
participatius i per això han proposat una modificació de les bases d’execució amb una 
esmena especifica. Llegeix l’article 168.2 del, TRLRHL que fixa les dates de formació 
del projecte de pressupost; no s’han aprovat els projectes dels organismes autònoms, 
les societats i els consorcis en el termini fixat en la norma (ho explica). Defensa la 
necessitat de començar l’exercici amb el pressupost aprovat definitivament. Sobre les 
dades d’autonomia financera facilitades per la Sra. Mínguez diu que les diferències 
amb els anys comparats es poden deure a l’existència de governs socialistes a l’Estat i 
a la Generalitat i ara els governs són completament diferents. Valora favorablement 
que s’hagin inclòs moltes esmenes dels grups de l’esquerra. La importància del 
pressupost requereix que la ciutadania en tingui un coneixement total i clar; reclama 
que l’accés a la informació sigui efectiu. 
 
El Sr. Vilella  remarca que el seu grup s’abstindrà de votar la proposta en estar 
acceptades la major part de les emenes. No hi poden votar favorablement, perquè no 
són els seus pressupostos i són continuistes pel que fa a la càrrega impositiva. No 
acaba de veure clar la quantitat pressupostada per les inversions en relació amb el seu 
finançament mitjançant la venda de solars; l’experiència d’anys anteriors fa difícil 
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creure en aquestes previsions. Sobre la manca d’ajuts d’altres administracions creu 
que entre tots haurien de ser capaços de promoure una nova llei de finançament local 
que ens permeti no estar tan sols.  
 
El Sr. Gabarrell  diu que el tema de remunicipalitzacions ha estat una constant de la 
Crida i la CUP durant els darrers anys. Celebra que ERC se sumi a aquesta línia i 
demana anar més enllà de les propostes incloses al pressupost. Agraeix l’important 
treball que s’ha fet amb la incorporació de moltes esmenes dels grups municipals. 
Destaca la importància de l’aprovació del Reglament de participació ciutadana, si bé 
creu que no és menys important dotar pressupostàriament l’execució d’aquest 
reglament; en aquest sentit han presentat una esmena. Sobre l’accés a les dades 
econòmiques del pressupost demana que en els propers anys no s’enviïn pdf i es facin 
servir documents en Excel. Retiraran les esmenes que no han quantificat i que eren 
propostes sobre voluntat de l’equip de govern d’emprendre actuacions determinades. 
Explica quines són les emenes retirades i les que es mantenen.  
 
El Sr. Vega  explica que no se sumen a cap moviment sobre remunicipalització; 
demana que ningú s’arrogui en exclusiva aquesta iniciativa. ERC aposta pels serveis 
públics i per la seva gestió directa. Vol que quedi clar que l’acord de pressupostos 
d’enguany és només un començament, cal anar millorar en anys posteriors en la línia 
d’introducció de criteris participatius, calendari, etc. Una part de la despesa s’ha de 
decidir de manera participativa. Aposten per la participació i hi ha una bona 
predisposició de l’equip de govern (esmenta com a exemple l’esmena sobre el Parc de 
les arts). Hi ha aspectes millorables i desacords; les millores es podran incorporar en 
exercicis posteriors també amb les aportacions de tots els grups.  
 
La Sra. Ribes  diu que valoren molt positivament el treball fet pel grup del Comú tot i 
no estar d’acord amb el seu model de ciutat, per això no podran donar suport a la 
major part de les esmenes. El mateix planteja en relació amb el grup de la Crida-CUP. 
C’s ha optat per presentar esmenes amb el corresponent fons de finançament, realista, 
sense fer cap llista sense més. Critica que s’hagi plantejat finançar inversions amb la 
rebaixa de l’aportació a l’EMU, quan ningú va plantejar aquestes restriccions en la 
Junta General o el Consell d’Administració de la societat. Agraeix que el PP plantegi 
ara que entre tots cal fer una llei de finançament local, tot i que cal recordar que han 
governat amb grans majories i no ho han fet. Explica que en les darreres eleccions 
locals només C’s incorporava al seu programa electoral una nova fórmula de 
finançament local. Agraeix a l’equip de govern la incorporació de les esmenes 
presentades pel seu grup; també agraeix a la resta de grups les esmenes que han 
presentat.  
 
La Sra. Salmerón  comenta que la majoria de les esmenes que han presentat han 
estat acceptades. Creu que han suposat un caire més social als pressupostos. Han 
incidit sobre l’Horta, la promoció econòmica, els col·lectius més desafavorits, etc. 
Relaciona quines són aquestes esmenes incorporades. Retiraran la resta d’esmenes.  
 
La Sra. Mínguez  explica el document que s’ha fet arribar als grups amb les esmenes 
presentades. Esmenta les que no han estat retirades i les que seran sotmeses a 
votació. Explica també quines són les que votarà a favor el Grup del PSC.  
 
El Sr. González  pregunta si la proposta d’aprovació del pressupost general per a l’any 
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2016 es pot votar per punts diferenciats o ha de ser necessàriament una única votació.  
 
El Sr. alcalde  diu que només es vota separadament l’acord de plantilla (per una 
banda) i el del pressupost (per altra banda).  
 
El Sr. González  vol que consti en acta (en relació amb el punt número 4 de la 
proposta de pressupost) el segon paràgraf de l’informe d’Intervenció relatiu al Consorci 
del Parc Científic i Tecnològic de Gardeny. Llegeix aquest punt que diu “Donat que la 
liquidació del pressupost de l’exercici 2014 es va aprovar amb romanent de tresoreria 
per a despeses generals, negatiu per un import de 3.406.844,03 euros, en compliment 
d’allò disposat en l’article 193.3 del Reial Decret Legislatiu 2/2014, de 5 de març, el 
pressupost d’aquest exercici s’hauria de confeccionar amb un superàvit inicial per una 
quantia no inferior a l’esmentat dèficit. Es pot comprovar que el pressupost de 2016 no 
dóna compliment a l’obligació d’assumir el dèficit amb el pressupost amb superàvit 
pressupostari.”.  
 
El Sr. alcalde  dóna explicacions sobre la intervenció del Sr. González. Manifesta que 
és evident que el Consorci del Parc Científic i Tecnològic de Gardeny té una situació 
d’ajornament del retorn de les inversions, autoritzades degudament o en curs de 
reconeixement, i és aquest ajornament el que genera la liquidació negativa. En les 
activitats corrents del Parc les liquidacions del pressupost són sempre positives. Quan 
s’inclouen les amortitzacions el resultat és negatiu, perquè unes estan ajornades i 
altres en curs de reconeixement de l’ajornament.  
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta i en l’annex que 
fa referència a la votació d’esmenes.  
 
El Sr. alcalde  clou la sessió agraint els vots favorables al pressupost dels grups del 
PSC, C’s i ERC-Avancem i les abstencions dels grups de CiU i PP. També expressa 
tot el respecte democràtic als grups que han votat en contra. Agraeix a tots els grups la 
bona feina feta en tot aquest procés. Agraeix també als serveis d’Economia i 
Intervenció i de Secretaria la tasca que han fet per fer possible aquest pressupost.  
 
 
RESUM DE LES ESMENES PRESENTADES PELS GRUPS MUNICIP ALS 
SOTMESES A VOTACIÓ 
 
A) ESMENES A LES BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST  

 
Esmenes presentades pel Grup Municipal del Comú de Lleida: 
 
Esmena 1 . Article 74 Ampliacions de crèdit. Aprovada per unanimitat. 
Esmena 2 . Article 16.2 Autorització de despeses. Retirada 
Esmena 3 . Article 24.2 Autorització/disposició/obligació. Es rebutja amb 2 vots a favor 
del Comú, 12 vots en contra del PSC i C’s i 10 abstencions de CiU, ERC-Avancem, La 
Crida-Cup i PP,. 
Esmena 4 . Article 33.5 Contractes menors. Aprovada per unanimitat  
Esmena 5 . Article 75.1 de la Tresoreria. Retirada 
Esmena 6 . Article 87 Fons de contingència. Rebutjada amb  2 vots a favor del Comú 
de Lleida, 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 5 abstencions d’ERC-Avancem i 
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La Crida-CUP.  
Esmena 7 .Articles 7.1; 7.1.1.; 7.1.2; 7.2 i 7.3. Fons d’ajustament pressupostari; 
pressupostos participatius i transferències de crèdit. Es rebutja amb 2 vots a favor del 
Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s 13 abstencions de CiU, ERC-
Avancem, La Crida-CUP i PP.  
Esmena 8 . Esmena a les bases d’execució del Parc Científic i Tecnològic 
Agroalimentari de Lleida (PCITAL) 2016. Es rebutja amb 2 vots a favor del Comú de 
Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-Avancem, La 
Crida-CUP i PP. 
 
 
B) ESMENES AL PRESSUPOST  

 
Esmenes presentades pel Grup Municipal del Comú de Lleida: 
 
Esmena 1 . Reducció partida: Fons de contingència. Increment partides: Atencions 
benèfiques i Assist. a famílies. Creació partides: Redacció projecte i direcció obra 
Escola Pinyana. Es rebutja amb 2 vots a favor del Comú de Lleida, 18 vots en contra 
del PSC, CiU i C’s i 7 abstencions d’ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP.  
Esmena 2 . Reducció partida: Fons d’ajust pressupostari. Creació partides: 
Pressupostos participatius. Es rebutja amb 2 vots a favor del Comú de Lleida, 18 vots 
en contra del PSC, CiU i C’s i 7 abstencions d’ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 3 . Reducció partida: Interessos. Increment partida: Consorci persones sense 
llar. Coordinadora ONG’s i altres moviments solidaris i transferències a l’exterior. 
Creació partides: Beques menjador consell comarcal i Gestió centre de dia per gent 
gran de Cappont. Es rebutja amb 4 vots a favor del Comú de Lleida i La Crida-CUP, 12 
vots en contra del PSC i C’s i 11 abstencions de CiU, ERC-Avancem i PP. 
Esmena 4 . Retirada. 
Esmena 5 . Reducció partida: Tractament residus Consorci Residus i Tractament 
residus Consell Comarcal. Creació partida: Conveni Agència Catalana Residus 
Foment Reciclatge. Es rebutja amb 2 vots a favor del Comú de Lleida, 18 vots en 
contra del PSC, CiU i C’s i 7 abstencions d’ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 6 . Reducció partida: Transferència corrent EMU. Creació partides: 
Rehabilitació d’edificis particulars eficiència energètica; Obra centre de dia gent gran 
Mercat de Cappont i Fons social per cultura esport, OCI i rehabilitació mèdica.  Es 
rebutja amb 2 a favor del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 
abstencions de CiU, ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 7 . Supressió partida: Dietes de càrrecs electes. Creació partides: Altres 
transfer. a EMD Raimat i Altres transf. a EMD Sucs.   Es rebutja amb 2 a favor del 
Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-
Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 8 . Supressió partida: 2016 2 SFRAN 1 Sant Francesc Xavier. Creació partida: 
Remodelació Marcat Balàfia. .  Es rebutja amb 2 a favor del Comú de Lleida, 12 vots 
en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 9 . Reducció partida: Comunicacions postals. I altres despeses de 
funcionament. Creació partida: Actuacions al Mercat Central. .  Es rebutja amb 2 a 
favor del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, 
ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 10 . Retirada. 
Esmena 11 . Reducció partida: Vendes de solars. Supressió partida: Vial Bordeta/ 
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Magraners.  Es rebutja amb 2 a favor del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i 
C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 12 . Reducció partida: Subvenció fundació Abadia de Montserrat; Aportació 
Fundació Monestir de Poblet; Altres despeses de funcionament projecció exterior; 
Altres despeses de funcionament i 2016 2 MCLM  1 Museu del Clima.  Creació 
partides: Compliment ILP pobresa energètica i habitatge. .  Es rebutja amb 2 a favor 
del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-
Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 13 . Reducció partides: Transferència corrent autobusos; Manteniment vies 
públiques; 2016 2 TOSIR 1 Ton Sirera i Narcis Monturiol; Convenis de divulgació; 
Atencions protocol·làries; Subvenció Fundació Paisatge Urbà; Microcrèdits; Altres 
treballs realitzats per altres empreses i PRF; Transferència corrent CNC. Reducció 
d’ingressos: Impost sobre bens immobles urbans; Impost sobre béns immobles rústics; 
Impost sobre vehicles de tracció mecànica i Impost sobre activitats empresarials. 
Increment d’ingressos: Concepte; Llicències de publicitat dinàmica i Taxa per ocupació 
de subsòl. Increment de partida: Amortització de préstecs.   Es rebutja amb 2 a favor 
del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s i 13 abstencions de CiU, ERC-
Avancem, La Crida-CUP i PP. 
Esmena 14 . Reducció partida: Aportació al PCiTAL. Disminució d’ingressos: Escoles 
bressol.   Es rebutja amb 2 a favor del Comú de Lleida, 12 vots en contra del PSC i C’s 
i 13 abstencions de CiU, ERC-Avancem, La Crida-CUP i PP. 
 
Esmenes presentades el Grup Municipal del PP: 
 
Aquestes esmenes han estat retirades.  Incorporades en la proposta de Pressupost.  
 
 
Esmenes presentades el Grup Municipal de la Crida-CUP: 
 
Bloc 1 (amb incorporació de partides pressupostàries) 
 
Esmena 1 . Acabar amb les fundacions municipals. Es rebutja amb 4 vots a favor de La 
Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra de PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i ERC-Avancem.  
Esmena 2 . Remunicipalitzar els serveis públics privatitzats. Es rebutja amb 2 vots a 
favor de La Crida-CUP, 14 vots en contra del PSC i C’s, i PP i 11 abstencions de CiU, 
ERC-Avancem i Comú de Lleida. 
Esmena 3 . Reduir despeses de protocol i dietes. Es rebutja amb 4 vots a favor de la 
Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i d’ERC-Avancem . 
Esmena 4 . Reduir les remuneracions a eventuals. Es rebutja amb 4 vots a favor de la 
Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i d’ERC-Avancem . 
Esmena 5 . Aplicar les sancions per habitatges buits. Es rebutja amb 4 vots a favor de 
la Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i d’ERC-Avancem . 
Esmena 6 . Acabar amb el reconeixement de crèdit. Es rebutja amb 4 vots a favor de la 
Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i d’ERC-Avancem . 
Esmena 7 . Situar les despeses en la dimensió corresponent. Es rebutja amb 4 vots a 
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favor de la Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 
abstencions de CiU i d’ERC-Avancem . 
 
Bloc 2 
 
Esmena 1 . Remunicipalització dels serveis públics. . Es rebutja amb 4 vots a favor de 
la Crida-CUP i Comú de Lleida, 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 9 abstencions de 
CiU i d’ERC-Avancem . 
Esmena 2.1.  Sostre. Retirada  
Esmena 2.2 . Terra. Retirada. 
Esmena 2.3 . Treball. Retirada 
Esmena 2.4 . Cultura. Retirada 
Esmena 2.5 . Salut. Retirada 
Esmena 2.6 . Pa. Retirada 
Esmena 2.7 . Educació. Retirada 
Esmena 2.8 . Independència. Retirada 
Esmena 2.9 . Democràcia. Es rebutja amb 4 vots a favor de La Crida-CUP i Comú de 
Lleida, 12 vots en contra de PSC i C’s i 11 abstencions de CiU, ERC-Avancem i PP.  
Esmena 2.10 . Pau. Retirada 
Esmena 2.11 . Llibertat. Retirada 
Esmena 2.12 . Justícia. Retirada 
Esmena 3 . Audiència pública. Es rebutja amb 4 vots a favor de La Crida-CUP i Comú 
de Lleida, 12 vots en contra de PSC i C’s i 11 abstencions de CiU, ERC-Avancem i PP.  
 
 
Esmenes presentades el Grup Municipal d’ERC-Avancem: 
 
Aquestes esmenes han estat retirades. Incorporades en la proposta de Pressupost.  
 
 
Esmenes presentades el Grup Municipal de C’s: 
 
Aquestes esmenes han estat retirades. Incorporades en la proposta de Pressupost. 
 
 
Esmenes presentades el Grup Municipal de CiU: 
 
Aquestes esmenes han estat retirades. Incorporades en la proposta de Pressupost. 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


